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Protokół Nr IV 

z obrad IV sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 26 stycznia 2015 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1415  w Urzędzie Gminy Pabianice.  

Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. Lista 

obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli Wójt Gminy 

Pabianice H. Gajda,  Skarbnik Gminy Pabianice J. Nowicka, radca prawny A. Jankowski, 

Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, Kierownik ref. Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Gruntami K. Denuszek, sołtysi Gminy Pabianice obecni zgodnie z listą obecności 

stanowiącą zał. nr 2.  

 

Ad.pkt 1.  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, powitał przybyłych i 

stwierdził prawomocność obrad.  

 

Ad. pkt 2. 

Protokoły z obrad II i III sesji zostały przyjęte bez uwag w głosowaniu jednogłośnie.  

 

Ad. pkt 3. 

Do porządku obrad wnioskował, aby do  w pkt. 8 porządku  wprowadzić autopoprawki Wójta 

Gminy do projektu budżetu, które przedstawi Skarbnik Gminy.  

Porządek obrad wraz z wnioskiem Wójta Gminy został przyjęty w głosowaniu jednogłośnie i 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad IV sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z II i III sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

6. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych.  

7. Przedłożenie planów pracy Komisji Rady. 
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8. Przedłożenie budżetu Gminy Pabianice na 2015 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2015-2018 i przedłożenie autopoprawek do projektu budżetu.  

9. Przedłożenie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej 

projektu budżetu na 2015 rok i opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy na 2014 

r.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) planu pracy Rady Gminy Pabianice na 2015 r. – Uchwała Nr IV/A /2015 

b) planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2015 r. – Uchwała Nr IV/B /2015 

c) uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2015 r. – Uchwała Nr IV/C/ 2015 

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2015 – 

2018 – Uchwała Nr IV/D /2015 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.  

12.Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt 4. 

 

Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja zapisana poniżej: 

” Informacja Wójta Gminy Pabianice o pracy między sesjami  

do dnia 26 stycznia 2015 r. 

W zakresie wodociągów i kanalizacji: 

1. Trwają prace przy  budowie  kanalizacji  sanitarnej we wsi Piątkowisko   –   etap II, 

Wszystkie problemy techniczne są rozwiązywane na bieżąco. Nie ma zagrożenia z 

terminem wykonania zadania. W dniu 15.12.2014 roku zawarto umowę dotacji i pożyczki 

z  WFOŚiGW w Łodzi w ramach „Programu   priorytetowego dla przedsięwzięć  

realizowanych przy pomocy Europejskiego Funduszu Rozwoju na rzecz Rozwoju 

Obszarów Wiejskich w zakresie   gospodarki wodno -  ściekowej” do łącznej kwoty  

2.300.000 zł (w tym 40%   dotacji  - 920.000 zł)  Do końca 2014 roku rozliczono i została 

wypłacona pierwsza transza środków z ww umowy  - 399.800,00 zł pożyczki i  266.533,00 

zł dotacji.   

2. Zakończono procedury rozliczenia inwestycji  „Rozbudowa i  modernizacja stacji  

uzdatniania wody w  Górce Pabianickiej”. Odbiór zakończył się w dniu 5.12.2014 roku.  
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Inwestycja ta objęta była umową o dofinansowanie w formie pożyczki ze środków  

WFOŚiGW.  Do końca 2014 inwestycja została rozliczona z WFOŚiGW a  środki w  

wysokości 976.300 zł wypłacone. 

3. Zakończono prace remontowe SUW w Żytowicach. Wszystkie trzy stacje uzdatniania 

wody  pracują w systemie monitoringu z wizualizacją i systemem zgłaszania awarii do 

obsługi  stacji.                       

4. Wydano 7  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej  w roku 2015 

( 141 w 2014)   i  2 szt.  warunków  przyłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej. ( w 

2014  wydano 88 warunków ) 

5. Sporządzono i wysłano wszystkie należne sprawozdania do Powiatowej Stacji Sanitarno- 

Epidemiologicznej i  Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Trwają prace przygotowawcze do sporządzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

Eksploatowane są trzy Stacje Uzdatniania Wody (Żytowice . Górka Pabianicka i Rydzyny ) 

które wraz z zakupem wody ze ZWiK Pabianice zaspokajają w zakresie  jakość i ilość wody 

potrzeby Gminy w całości. Ewentualne przerwy w dostawie wody spowodowane mogą być 

tylko przez nagłe i niespodziewane kataklizmy ( brak zasilania w energię elektryczną znacznej 

części terenu Gminy). Wszystkie awarie sieci usuwane są na bieżąco. 

 

 

W zakresie utrzymania dróg gminnych  

1. Dokonano likwidacji dzikiego wysypiska śmieci w Porszewicach przy drodze krajowej 

Nr 71.  

2. Uzupełniano ubytki  w nawierzchniach dróg; na terenie Gminy Pabianice przy użyciu  

masy asfaltowej na zimno, kruszywa drogowego, destruktu asfaltowego i szlaki. 

3. Uporządkowano drogę dojazdową do  zabudowań zlokalizowanych w obrębie budynku  

„Lipy” w Porszewicach w celu umożliwienia dojazdu pojazdów z Ekoregionu i 

opróżnienia  pojemników na śmieci. 

4. Zlecono  wykonanie  badania  natężenia ruchu drogowego na skrzyżowaniach linii 

kolejowej z drogami gminnymi w miejscowościach; Szynkielew III, Górka Pabianicka 

– Szynkielew, Szynkielew I – dokonywanego w okresach co pięć lat – zgodnie z 

wymogami Rozporządzenia Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z 1996 roku w 

sprawie warunków technicznych jakim powinny odpowiadać skrzyżowania linii 

kolejowych z drogami  publicznymi.  

5. Przeprowadzono konsultacje z Urzędem Gminy w Dobroniu i Nadleśnictwem Kolumna 

w sprawie partnerstwa w przebudowie drogi przez miejscowość Terenin  

6. Uzupełniano  zniszczone i uszkodzone  znaki drogowe.  

7. Wykonywano prace biurowe związane z zakończeniem  2014 roku i rozpoczęciem roku 

2015. 

8. Wykonywano  inne  czynności  związane z bieżącym  utrzymaniem dróg na terenie 

gminy Pabianice. 

 

Działania w oświacie w miesiącu styczniu 2015 r. 

1.Podpisano 13 umów z opiekunami/rodzicami uczniów niepełnosprawnych sprawującymi 

opiekę w czasie ich dowozu do szkół gminnych. 
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2. Podpisano 12 umów z nauczycielami/opiekunami, którzy będą sprawować opiekę 

wychowawczą w czasie oczekiwania uczniów na autobus i przeprowadzania ich na 

przystankach przy szkołach. 

 

3. Podpisano 2 umowy z  opiekunami dziennymi sprawującymi opiekę nad dziećmi od 20 

tygodnia życia do lat 3 będącymi mieszkańcami Gminy Pabianice. 

 

4. Rozpatrzono 2 wnioski na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników zgodnie z art. 70b ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty ( 

dofinansowanie pokrywane jest w ramach dotacji celowej z budżetu państwa). 

 

5. Do Kuratorium Oświaty w Łodzi została przesłana informacja dotycząca wykorzystania w 

2014 r. środków przekazanych w ramach dotacji celowych z budżetu państwa na realizację 

zadań własnych jednostkom samorządu terytorialnego (w tym: w zakresie wychowania 

przedszkolnego, stypendium socjalnego, wyprawki szkolnej, wyposażenia szkół w 

podręczniki, materiały edukacyjne i materiały ćwiczeniowe, dofinansowania pracodawcom 

kosztów przygotowania zawodowego młodocianych pracowników – środki Funduszu 

Pracy,). 

 

6. Wykonano sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego nauczycieli, które przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi, przewodniczącego Rady Gminy Pabianice, Komisji Międzyzakładowej NSZZ 

„Solidarność” pracowników Oświaty i Wychowania w Pabianicach, Związku 

Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału Międzygminnego w Pabianicach, dyrektorom 

szkół gminnych. W roku 2014 nauczyciele na wszystkich stopniach awansu zawodowego 

uzyskali wynagrodzenie powyżej średniej. 

 

7. Wykonano sprawozdanie zbiorcze z wykonania zadań z zakresu opieki nad dziećmi w wieku 

do lat 3 za okres od 1lipca do 31 grudnia 2014 r. 

 

8. W dniu 7 stycznia 2015 r. podpisano umowy, kończąc postępowanie o zamówienie publiczne 

w trybie przetargu nieorganicznego na zakup oleju opałowego do szkół i świetlic na terenie 

Gminy Pabianice.  

W postępowaniu wyłoniono firmę PPHU „Luna” Jacek Skorupa, ul. Zgierska 57a,  

95-070 Aleksandrów Łódzki. Za dostawę ok. 71,5 m3 oleju opałowego, wykonawca otrzyma 

wynagrodzenie w wys. 195 988,65 zł brutto (2741,10 zł za 1 m3).  

Dostawy będą realizowane w ciągu 1 dnia roboczego od momentu zgłoszenia konieczności 

dostawy oleju do danej placówki. 

 

9. W miesiącu grudniu i styczniu trwała kontrola zamówień publicznych, dotycząca 

postępowań w trybie przetargów nieograniczonych na budowę boisk wielofunkcyjnych o 

nawierzchni poliuretanowej wraz z oświetleniem fotowoltaicznym w miejscowościach 

Petrykozy i Żytowice.  

Kontrola ta realizowana była przez wydział kontroli Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi. 

Obydwa postępowania otrzymały ocenę pozytywną, co umożliwia kontynuowanie 

rozliczenia ww. projektów dofinansowanych w ramach PROW na lata 2007-2013. 

Planowany termin ostatecznego rozliczenia - do końca kwietnia 2015 r. 

 

W zakresie działania Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami 
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1.  zakończono remont pomieszczeń na socjalny lokal mieszkalny- Piątkowisko 47,  

jednak  po przedstawieniu propozycji zawarcia umowy najmu potencjalni najemcy 

nie zdecydowali się na podpisanie umowy, 

2.  wydano 5 decyzji na wycinkę drzew, 

3.  wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji środowiskowych- odkrywkowe 

wydobycie kopalin w Żytowicach 

4.  z uwagi wzrost opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów z terenu gminy ( 27 

%), należy rozpatrzyć zmianę uchwały w sprawie ustalenia nowych stawek opłat 

począwszy od II kwartału 2015 , 

5.  prowadzone jest bieżące postępowanie egzekucyjne w sprawach zaległości w 

opłatach za odbiór odpadów, 

6.  przeprowadzono  5 postępowań podziałowych  nieruchomości, 

7. dokonano 25 zmian w Ewidencji Działalności Gospodarczej, 

8. - trwa kwartalne rozliczanie i aktualizacja koncesji na sprzedaż napojów 

alkoholowych ( 16 punktów sprzedaży), 

9. - rozpoczęto procedurę naliczania opłat adiacenckich związanych z budowa 

kanalizacji Bychlew- Jadwinin, 

10. - na wniosek radnego Krzysztofa Kowalskiego z Rydzyn dokonano ustaleń formy 

dodatkowego oznakowania dojazdu do posesji w sołectwie Rydzyny. 

 

Sprawy obrony cywilnej i wojskowe 

W styczniu 2015 r. zgodnie z „Wytycznymi Wojewody Łódzkiego z dnia 14 stycznia 2015 r. 

do działalności w zakresie pozamilitarnych przygotowań obronnych w województwie łódzkim 

w 2015 r.” opracowano i wysłano do zatwierdzenia do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Łodzi następujące dokumenty: 

1. Sprawozdanie z realizacji szkolenia obronnego za rok 2014. 

2. Sprawozdanie z realizacji zadań związanych z doręczeniem kart powołania w trybie Akcji 

Kurierskiej na terenie Gminy Pabianice w 2014 roku. 

3. Bilans personelu medycznego w Gminie Pabianice za rok 2014. 

4. Narodowy kwestionariusz pozamilitarnych przygotowań obronnych Urzędu Gminy w 

Pabianicach za rok 2014. 

5. Ocena stanu przygotowań OC Gminy Pabianice w 2014 roku. 
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Odnośnie spraw wojskowych – przygotowano i przesłano do Wojskowej Komendy Uzupełnień 

w Łodzi i Starostwa Powiatowego w Pabianicach lista osób podlegających wezwaniu do 

kwalifikacji wojskowej w 2015 roku. 

Urząd Gminy w styczniu udostępnił portal mapowy. Na chwilę obecną zawiera on: 

 numerację porządkową nieruchomości 

 mapę inwestycji gminnych 

 najważniejsze obiekty na terenie gminy takie jak ośrodki zdrowia, szkoły, świetlice 

wiejskie, kościoły, cmentarze, jednostki OSP 

 studium kierunków zagospodarowania przestrzennego 

W dalszym etapie system ten umożliwia wdrożenie wizualizacji planu zagospodarowania 

przestrzennego z możliwością wygenerowania wypisu dla każdej działki.  

Portal dostępny jest pod adresem www.pabianice.e-mapa.net, odnośnik do niego znajduje się 

również na stronie internetowej gminy”. 

 

Wójt zwrócił się do sołtysów gminy o ustalenie harmonogramów  zebrań wiejskich  

sprawozdawczo-wyborczych. 

Po przedłożonej informacji Wójta Gminy radny A. Skawiński poprosił Wójta aby harmonogram 

zebrań wiejskich umieszony został na stronie internetowej Urzędu Gminy. Poza tym radny 

powiedział, że jego zdaniem zebrania wiejskie powinny odbywać się w budynkach 

użyteczności publicznej (OSP, świetlicach) a nie powinny mieć miejsca w budynkach 

prywatnych, ponieważ gmina dysponuje dużą liczbą pomieszczeń, w których zebrania takie 

mogą się odbywać.  

Wójt odpowiedział, że harmonogram zebrań wiejskich zostanie umieszczony na stronie 

internetowej jeżeli tylko zostaną  ustalone z sołtysami terminy zebrań.  

Radny A. Skawiński poprosił Wójta o uzupełnienie otrzymanej  odpowiedzi na temat 

oświetlenia. Radny odniósł się też do odpowiedzi jaką otrzymał  na temat dostosowania 

budynków użyteczności publicznej w tym Urzędu Gminy dla potrzeb osób niepełnosprawnych, 

odpowiedź zdaniem radnego nie przedstawia rozwiązania. Zasugerował, aby pomyśleć o 

zamontowaniu chociażby dzwonka na budynku Urzędu Gminy z dostępem dla osób 

niepełnosprawnych. 

Wójt odpowiadając poinformował, że nigdy nie było przypadku, aby osoba niepełnosprawna 

nie została obsłużona w Urzędzie, jeżeli zachodzi potrzeba pracownik wychodzi na zewnątrz, 

bądź po zgłoszeniu  jedzie do domu takiej osoby w przypadku kiedy np. chodzi o dowody 

osobiste.  

http://www.pabianice.e-mapa.net/
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Zastępca Wójta R. Figiel udzielił uzupełnienia do odpowiedzi na temat oświetlenia: 

poinformował że wystosowane  zostały zapytania ofertowe do dwóch firm w sprawie 

koncepcji wymiany wszystkich punktów świetlnych na terenie całej gminy. 

Jeden wariant to wymiana na lampy ledowe:  90 %  o mocy 30 VAT i 10 %  o mocy 60 Vat oraz 

drugi wariant to zamontowanie 1500 lamp o mocy 30 Vat i 10 % również 60 Vat.  W czasie 

kiedy koncepcja będzie opracowana  można będzie stosowną podjąć decyzję.  

Zastępca Wójta powiedział, też, że  na czas obecny drogi na terenie gminnych oprócz 

krajowych nie są oświetlone tak  jak powinno być, nie jest to jednak odosobniony przypadek, 

ponieważ  na terenie Polski jest też bardzo dużo gmin, które nie spełniają wymogów w tym 

zakresie.  

Radny H. Szafrański w swojej wypowiedzi wyraził, że jego zdaniem oświetlenie gminy w sposób 

taki:  na lampach co drugi słup jest wystarczające, pełne jej rozświetlenie może spowodować 

to, iż nie będzie środków finansowych na inne cele.  

Radny A. Skawiński odnosząc się do  wypowiedzi radnego H. Szafrańskiego zaproponował by 

jego przedmówca najpierw zapoznał się dokładnie z tematem dot. kosztów i oszczędności 

oświetlenia. Natomiast do wypowiedzi Zastępcy Wójta na temat, że jest dużo gmin, które nie 

spełniają wymogów w zakresie oświetlenia powiedział, iż niekoniecznie interesuje go co jest 

źle w innych gminach, a interesuje to co ma miejsce w gminie, której jest radnym.  

Radna C. Rychłowska zadała pytanie, czy będą podejmowane jakieś działania inwestycje 

w Szynkielewie, na które Wójt odpowiedział, że właśnie w dniu dzisiejszym Rada będzie 

przyjmowała budżet na rok 2015 i wszelkie działania będą podejmowane zgodnie z budżetem.  

Sołtys wsi Rydzyny zabierając głos stwierdziła, że oświetlenie hybrydowe zainstalowane 

w Rydzynach nie sprawdza się w  naszym klimacie. 

Radny A. Wąsat w swoim wystąpieniu  podkreślił fakt braku oświetlenia ulicznego 

w Hermanowie na drogach nie przyjętych przez  gminę. 

Więcej głosów w tym punkcie nie było.  

 

Ad. pkt 5. 

Przewodniczący  poszczególnych Komisji Rady Gminy poinformowali o pracy Komisji między 

sesjami, którym przewodniczą. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja miedzy 

sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym opracowano plan pracy, podjęto sprawy różne, 

które wpłynęły do Komisji.  
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Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej J. Błoch oraz Przewodnicząca Komisji 

Ochrony Środowiska  M. Lubowicka również poinformowali, że Komisje którym przewodniczą 

odbyły po jednym posiedzeniu między sesjami i podjęły taką samą tematykę tj. opracowanie 

planu pracy Komisji, sprawy organizacyjne i sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja Rewizyjna 

opracowała plan pracy i plan kontroli na rok 2015. 

Przewodniczący Rady M. Muszczak poinformował, że zwołał połączone Komisje Rady w celu 

analizy projektu budżetu na 2015 r.  

 

Ad. pkt 6 

Z interpelacjami i wnioskami  do Wójta Gminy wystąpili: 

Radny Ł. Drewniak zgłosił wnioski w sprawach: 

- zamontowania latarni ulicznej na skrzyżowaniu drogi od kościoła w kierunku Szynkielewa III 

z drogą przez Górkę Poduchowną oraz o budowę oświetlenia energooszczędnego od posesji 

48 do 52a a także na drodze w kierunku Szynkielewa III do posesji 62 w Górce Pabianickiej  

- usunięcia niewielkiego drzewa liściastego rosnącego przy nowo wybudowanym chodniku w 

Górce Pabianickiej na drodze przy kościele, udzielenie informacji na czyje zlecenie zostały 

posadzone drzewa w niedużej odległości od w/w chodnika, które w przyszłości spowodują 

degradację zakończonej niedawno inwestycji. 

Radna A. Marciniak złożyła wniosek w sprawie namalowania pasów biało-czerwonych na 

przejściach dla pieszych przy szkole w Piątkowisku oraz ustawienie znaku pulsującego „ Uwaga 

dzieci”. 

Radni  J. Błoch i M. Muszczak złożyli interpelacje w sprawach: 

- zwiększenia kontroli prędkości pojazdów w rejonie szkoły podstawowej w Bychlewie na 

drodze wojewódzkiej 485 w Bychlewie 

- zamontowania progu zwalniającego na drodze gminnej Bychlew – Jadwinin na wysokości 

posesji 87b.  

Radny  K. Kowalski nawiązał do pytań, które zadał na poprzedniej sesji, a na które nie otrzymał 

odpowiedzi. Prosił o wyjaśnienie jakie przesłanki służyły temu, by została położona nowa 

nakładka asfaltowa w Rydzynach na odcinku od skrzyżowania przy sklepie w kierunku dołu. 

Według  mieszkańców, którzy mieszkają przy tej drodze, jego osoby jak i  sołtysa i rady 

sołeckiej poprzednia nawierzchnia była jeszcze całkiem dobra, a potrzeby Rydzyn są duże.  

Drugie pytanie dotyczyło nowych dowodów osobistych; zasad i terminów ich wydawania.  
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Na połączonych Komisjach przed sesją zadał pytanie i prosi o wyjaśnienie, czy umieszczenie na 

wjeździe do Rydzyn tablic  ostrzegających o rozpoczęciu inwestycji monitoringu, jeżeli tak to 

kiedy zostaną założone.   

Radny M. Gryska prosił, aby służby odśnieżające drogi na terenie gminy nie zrzucały śniegu na 

chodnik.  

Radny A. Skawiński w nawiązaniu do odpowiedzi Starostwa Powiatowego na złożony wniosek 

w sprawie poprawy widoczności i bezpieczeństwa na skrzyżowaniu drogi powiatowej z droga 

gminną w Pawlikowicach II, które nie widzi  potrzeby ustawienia lustra drogowego we 

wskazanym miejscu,  zwrócił się z prośbą  do Wójta  o niepozostawianie sprawy w takim 

miejscu , widoczność na skrzyżowaniu jest ograniczona, chociażby dlatego, ze po prawej 

stronie stoi płot betonowy.  

Radny K. Kowalski poinformował, że w związku z otrzymaną odpowiedzią  ze Starostwa 

Powiatowego na złożony wniosek dot. właściwego oznakowania skrzyżowania w Rydzynach  i 

prawdopodobnie niezrozumienie przez Zarządcę  Drogi sprawy, poinformował, że  wybierze  

się osobiście do Starostwa Powiatowego celem nawiązania porozumienia. 

 

Ad. pkt 7.  

Przewodniczący Komisji przedstawili plany pracy Komisji na rok 2015.  

Plan pracy Komisji Gospodarczo-Finansowej stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Plan pracy Komisji Ochrony Środowiska stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Plan pracy Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

 

Ad. pkt 8. 

 

Skarbnik Gminy M. Nowicka przedłożyła projekt budżetu na rok 2015, który stanowi zał. nr 7 

do protokołu. 

Przedłożyła także autopoprawki Wójta Gminy do projektu budżetu na rok 2015, które zostały 

uwzględnione w projekcie budżetu /co stanowi zał. nr 8 do protokołu /.  

Po przedłożonych autopoprawkach radni zwrócili uwagę na to, aby zgodnie z wnioskiem 

połączonych Komisji Rady Gminy nanieść poprawkę o  zdjęcie  kwoty 70 tys. zł przeznaczonej 
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na remont budynku „Agronomówka” w Górce Pabianickiej i przeniesienie jej do rezerwy 

inwestycyjnej , co zostało przez Skarbnik Gminy uczynione.  

Przedstawiona przez Skarbnik Gminy Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Pabianice na lata 

2015-2018 stanowi zał. nr 9 do protokołu  

Skarbnik poinformowała, że WPF zostanie również poprawiony o uwzględnione autopoprawki. 

Radny A. Skawiński w dalszej kolejności pytał Wójta o strategię działania i zadania, które 

Urząd Gminy i Radni mogliby realizować. 

Wójt odpowiedział, że w poprzednich kadencjach pojawiał się pomysł stworzenia strategii dla 

gminy Pabianice, jednak wiązało się to ze znacznymi nakładami finansowymi. Stworzony 

został program lokalny, który był wzbogacany. Wójt dodał, że jeżeli Rada zdecyduje o 

konieczności stworzenia strategii, to taka zostanie opracowana. 

Radny doprecyzował swoje pytanie stwierdzając, że chodzi mu o to jakie pomysły ma Wójt, 

jakie działania, kierunki chciałby obrać.  

Wójt obiecał przedstawić taką informację w miesiącu lutym. 

W dalszej kolejności głos zabrała radna C. Rychłowska, która pytała o budowę oświetlenia w 

Szynkielewie. Zauważyła, że opracowano dokumentację, ale żadne lampy nie zostały 

zainstalowane. 

Odpowiedzi udzielił W-ce Wójt R. Figiel, który stwierdził, że konieczny jest wykup części 

gruntu od Pana Barańskiego, z tym, że osoba ta nie wyraża chęci współpracy. W związku z tym 

planuje się  wywłaszczenie na podstawie tzw. specustawy. 

Udział w dyskusji wzięła również sołtys wsi Rydzyny K. Helbik, która przypomniała, że 

podczas kampanii wyborczej Wójt obiecywał dokonanie modernizacji drogi przy sklepie w 

Rydzynach i drogi w kierunku Potaźni do mostu. Pytała czy drogi te będą remontowane. 

Wójt odpowiedział, że podczas kampanii wskazywał na działania jakie zamierzał podjąć w 

latach 2014 do 2018. Zauważył, że to drogi powiatowe. Obecnie gmina dotuje remont 

ostatniego odcinka drogi Petrykozy-Szynkielew, budowę chodnika w Pawlikowicach i 

Piątkowisku. Wykonana została droga dojazdowa do pól w Woli Żytowskiej. Gmina 

partycypuje w kosztach cały czas. Należy zakończyć już rozpoczęte zadania, żeby móc 

przechodzić do kolejnych. 

W kwestii dróg głos zabrał również sołtys wsi Terenin A. Baran który pytał o remont drogi 

Bychlew-Terenin i drogi nad lasem w Tereninie. Będąc przy głosie poprosił radnego A. 
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Skawińskiego by nie mieszał się w sprawy Terenina. 

W-ce Wójt poinformował, że przebudowa drogi Bychlew-Terenin nie uzyskała dofinansowania 

z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, dlatego wykonywana jest 

dokumentacja na remont drogi przez wieś Terenin. Po jej wykonaniu gmina chciałaby zawrzeć 

porozumienie z gminą Dobroń i Nadleśnictwem Kolumna, ponieważ droga przebiega 

częściowo przez teren będący w zarządzie Nadleśnictwa. Dzięki współpracy międzygminnej i 

przebudowie całego odcinka można uzyskać wyższą ocenę wniosku. Gdyby się to nie udało 

możliwe, że będą także środki z PROW na realizację tego typu projektów.  

Radny A. Skawiński odniósł się do wcześniejszych słów sołtysa stwierdzając, że jest radnym 

Gminy Pabianice i dba o dobro każdej miejscowości. 

Następnie głos zabrała sołtys wsi Janowice, Huta Janowska T. Owczarek, która pytała o 

wykonanie dokumentacji projektowej remontu drogi dojazdowej do pól na co został 

przeznaczony fundusz sołecki.  

Skarbnik odpowiedziała, że zadanie to jest uwzględnione w tabeli dotyczącej przeznaczenia 

funduszy sołeckich. 

Dalszych uwag w tym punkcie nie było. 

 

Ad. pkt 9 

Wiceprzewodnicząca Rady Z. Kasperska przedłożyła uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi z dnia 24 listopada 2014 r. o numerach: 

 I/165/2014 w sprawie  opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej oraz 

możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Pabianice.   

I/166/2014 opinii do projektu budżetu Gminy Pabianice na 2014 r.  

Uchwały posiadają pozytywna opinię do projektu budżetu Gminy Pabianice na rok 2015 , a 

także  do  wieloletniej prognozy finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu budżetu Gminy Pabianice i stanowią zał. nr 10 do protokołu.  

 

Ad. pkt 10.  

Radna Z. Kasperska odczytała treść projektów uchwał, które stanowią załączniki do protokołu 

od nr 12 do 15. 
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W załączniku do projektu uchwały IV/A/2015 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Pabianice na 2015r. Przewodniczący zaproponował przeniesienia tematu październikowego: 

„ocena funkcjonowania zbiórki odpadów komunalnych na terenie gminy Pabianice” na miesiąc 

luty. 

Uwag nie zgłaszano. 

Uchwała Nr IV/21/2015 została przyjęta jednogłośnie. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały o nr IV/B/2015. Po przeczytaniu załącznika do 

uchwały, Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Uchwała Nr IV/22/2015 została przyjęta jednogłośnie. 

Przed przystąpieniem do głosowania w sprawie projektu uchwały o nr IV/C/2015 radny K. 

Kowalski odczytał stanowisko klubu radnych, co stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Po odczytaniu wskazanego stanowiska przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za przyjęciem autopoprawek Wójta do projektu budżetu radni opowiedzieli się jednogłośnie. 

Za przyjęciem uchwały Nr IV/23/2015 wraz z autopoprawkami radni opowiedzieli się 

jednogłośnie. 

Uwag do projektu uchwały o nr roboczym IV/D/2015 nie zgłoszono. 

Uchwała Nr IV/24/2015 została przyjęta jednogłośnie. 

  

Ad. pkt 11. 

Wójt poinformował, że udzielono pisemnych odpowiedzi na złożone wnioski i interpelacje.  

 

Ad. pkt 12. 

 

W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych radny Ł. Drewniak pytał o 

sprawę dalszej budowy drogi ekspresowej S14. 

Wójt odpowiedział, że gmina przesłała swoje stanowisko w tej sprawie. 

W dalszej kolejności radny pytał, czy zostaną wyciągnięte jakieś konsekwencje w sprawie 

nieobecności w czasie pracy Kierownika K. Denuszka. 



13 
 

Wójt odpowiedział twierdząco. 

Radny A. Skawiński z kolei poinformował, że zgłosił się do niego inwestor, który chciałby 

rozpocząć działalność gospodarczą na terenie gminy. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji 

prosił by gmina podjęła rozmowy z mieszkańcami w kwestii utworzenia terenów 

inwestycyjnych. Ponowił swoją prośbę argumentując, że inwestor nie będzie czekać latami na 

zmianę planu zagospodarowania przestrzennego. 

W tym miejscu głos zabrała radna A. Marciniak, która odniosła się do sprawy ukarania 

Kierownika K. Denuszka. Radna wyraziła pogląd, że poruszanie tego typu spraw na forum 

publicznym jest obrzydliwe. Uważała, że radny mógł zgłosić sprawę bezpośrednio do Wójta. 

Radny Ł. Drewniak odpowiedział, że Kierownik pracuje w Urzędzie Gminy, jest niejako na 

służbie mieszkańców i otrzymuje wynagrodzenie z podatków uiszczanych przez mieszkańców, 

dlatego nie może być tak, że w czasie pracy załatwia się sprawy osobiste. Dodał, że we wtorki 

większość Urzędów jest czynna dłużej – można wtedy załatwić sprawy prywatne. Zauważył 

ponadto, że często zdarza się, iż pracowników nie ma w Urzędzie. 

Do powyższych zarzutów odniósł się sam zainteresowany, który przyznał, że spędził pół 

godziny w Starostwie Powiatowym. Jednocześnie zauważył, że nie odbiło się to w sposób 

negatywny na funkcjonowaniu Urzędu. 

Radny Ł. Drewniak stwierdził, że nie o to mu chodzi, ale o sam fakt nieobecności. Jego zdaniem 

jest to nieuczciwe. 

Głos zabrała również radna Z. Kasperska, która zauważyła, że nie jest to miejsce by karać 

pracowników, poruszać tego typu tematy. Wyciąganiem konsekwencji wobec pracowników 

powinien zajmować się Wójt czy kadrowa. Jednocześnie zauważyła, że zdarza się jej mieć do 

czynienia z Kierownikiem K. Denuszkiem, czy innymi pracownikami. Zawsze, gdy miało 

miejsce jakieś zdarzenie wymagające interwencji Urzędu, to wystarczyło poprosić by problem 

został rozwiązany. Dodała, że również taka postawa Kierownika powinna być wzięta pod 

uwagę przy podjęciu decyzji o ewentualnym jego ukaraniu. 

Radny przyznał, że sam ma podobne doświadczenie. Nadal jednak był zdania, że nie należy 

załatwiać prywatnych spraw w czasie pracy. 

Głos zabrał również radny A. Skawiński, który przypomniał, że w Urzędzie znajduje się książka 

wyjść, do której należy się wpisywać. Może się bowiem zdarzyć wypadek i wtedy będzie 

problem. Jednocześnie zauważył, że radni mają prawo pytać również o takie sprawy. 
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Radna przypomniała, że w takim przypadku to Wójt poniesie konsekwencje, a nie radni. 

Przewodniczący zakończył dyskusję w temacie prosząc by tego typu sprawy były zgłaszane 

bezpośrednio do Wójta, a nie na sesjach Rady Gminy. 

 

Dalszych głosów nie było. 

 

Ad. pkt 13. 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Rady Gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy 

 Pabianice 

 

 Marek Muszczak 
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Urszula Czerwonka 

Andżelika Miszewska  

      

 


